

The Managing Editors

Article Editorial

Intervention. European Journal of Economics and Economic Policies

Provided in Cooperation with:

Edward Elgar Publishing

Suggested Citation: The Managing Editors (2012) : Editorial, Intervention. European Journal of Economics and Economic Policies, ISSN 2195-3376, Metropolis-Verlag, Marburg, Vol. 09, Iss. 2, pp. 157-158,
<https://doi.org/10.4337/ejeep.2012.02.00>

This Version is available at:

<https://hdl.handle.net/10419/277239>

Standard-Nutzungsbedingungen:

Die Dokumente auf EconStor dürfen zu eigenen wissenschaftlichen Zwecken und zum Privatgebrauch gespeichert und kopiert werden.

Sie dürfen die Dokumente nicht für öffentliche oder kommerzielle Zwecke vervielfältigen, öffentlich ausstellen, öffentlich zugänglich machen, vertreiben oder anderweitig nutzen.

Sofern die Verfasser die Dokumente unter Open-Content-Lizenzen (insbesondere CC-Lizenzen) zur Verfügung gestellt haben sollten, gelten abweichend von diesen Nutzungsbedingungen die in der dort genannten Lizenz gewährten Nutzungsrechte.

Terms of use:

Documents in EconStor may be saved and copied for your personal and scholarly purposes.

You are not to copy documents for public or commercial purposes, to exhibit the documents publicly, to make them publicly available on the internet, or to distribute or otherwise use the documents in public.

If the documents have been made available under an Open Content Licence (especially Creative Commons Licences), you may exercise further usage rights as specified in the indicated licence.



<https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/>

Vol. 9 (2012), Number 2 | Jg. 9 (2012), Heft 2

Editorial 157

Forum

Interview with John E. King 159

Wolfgang Scherf:
Staatsverschuldung aus kreislauftheoretischer Sicht 166

Dimitris Milonakis:
Rejuvenating the Renewal of Political Economy:
The International Initiative for Promoting Political Economy (IIPPE) ... 188

Articles | Artikel

Special Issue on »Aspects of finance, instability, distribution and investment«

Editorial to the Special Issue 195

Fernando J. Cardim de Carvalho:
Aggregate savings, finance and investment 197

Toichiro Asada:
Modeling financial instability 215

Daniel Detzer:
New instruments for banking regulation and
monetary policy after the crisis 233

Philip Arestis, Ana Rosa González, Óscar Dejuán: Modelling accumulation: A theoretical and empirical application of the accelerator principle under uncertainty	255
Peter Skott, Ben Zipperer: An empirical evaluation of three post-Keynesian models	277
Bernhard Schütz: Endogenous income distribution in the Bhaduri-Marglin model	309
 Book Reviews Rezensionen	
Claude Gnos and Louis-Philippe Rochon (eds.) (2011): Credit, Money and Macroeconomic Policy. A Post-Keynesian Approach (Massimo Cingolani)	321
 Referees Gutachter innen 2010 – 2012	 325

Editorial

This issue marks the end of the second stage of developing an international academic journal for macroeconomic theory, economic institutions and economic policies. The journal started as *INTERVENTION. Zeitschrift für Ökonomie* | *Journal of Economics* in 2004. It was re-launched with Metropolis Publisher in 2008 as *INTERVENTION. European Journal of Economics and Economic Policies*. In 2013 we will enter the third stage of this development with the re-launch with Edward Elgar Publishing. The journal will then come out as *European Journal of Economics and Economic Policies. Intervention* (EJEEP).

We, as the present managing editors of the journal, are most grateful to the colleagues who were involved in starting the journal as managing editors and who contributed to the success of the project so far: Ralf Blendowske (2004–2008), Kai Eicker-Wolf (2004–2008), Christoph Sauer (2004–2008), Margit Schratzenstaller (2005–2011) and Bernd Berghuber (2007–2010). With the re-launch of the journal as EJEEP in 2013, Sabine Reiner, who has been serving as a managing editor since the very beginning of the journal in 2004 will leave the group of managing editors, too, and will be replaced by Marc Lavoie. The remaining managing editors are most thankful for her work in particular. We would also like to thank Hubert Hoffmann and Metropolis Publisher for the support in developing the journal over the last 5 years.

This issue contains an interview with the Australian economist John E. King, a leading expert in the development of Post-Keynesian economic thought, in particular, in the Forum section. In this section the reader will also find a contribution by Wolfgang Scherf on government debt from a macroeconomic circuit perspective and a piece by Dimitris

Editorial

Diese Ausgabe beschließt den zweiten Entwicklungsabschnitt der *INTERVENTION* hin zu einer internationalen akademischen Fachzeitschrift für makroökonomische Theorie, ökonomische Institutionen und Wirtschaftspolitik. Die Zeitschrift startete 2004 als *INTERVENTION. Zeitschrift für Ökonomie* | *Journal of Economics*. 2008 folgte die Neuausgabe beim Metropolis-Verlag unter dem Namen *INTERVENTION. European Journal of Economics and Economic Policies*. Im Jahr 2013 wird der dritte Entwicklungsabschnitt in einem internationalen Verlag, bei Edward Elgar Publishing, beginnen. Die Zeitschrift wird dann als *European Journal of Economics and Economic Policies. Intervention* (EJEEP) herauskommen.

Wir, die gegenwärtigen Herausgeber|innen der Zeitschrift, möchten uns aus diesem Anlass sehr herzlich bei allen Kolleg|inn|en bedanken, die die Zeitschrift begründet und/oder später als Herausgeber|innen zu ihrem Erfolg beigetragen haben: Ralf Blendowske (2004–2008), Kai Eicker-Wolf (2004–2008), Christoph Sauer (2004–2008), Margit Schratzenstaller (2005–2011) und Bernd Berghuber (2007–2010). Mit der Neuausgabe als EJEEP im Jahr 2013 wird Sabine Reiner, die von Beginn an Mitherausgeberin war, aus dem Kreis der Herausgeber|innen ausscheiden. Ihre Stelle wird Marc Lavoie einnehmen. Die gegenwärtigen Herausgeber|innen danken Sabine für ihre Arbeit über die gesamte Zeit des Projekts besonders herzlich. Wir möchten uns zudem bei Hubert Hoffmann und dem Metropolis-Verlag für die Unterstützung bei der Weiterentwicklung der Zeitschrift in den letzten fünf Jahren bedanken.

Das vorliegende Heft enthält im Forum ein Interview mit dem australischen Ökonomen John E. King, einem führenden

Milonakis on the International Initiative for Promoting Political Economy (IIPPE). The Article section contains a special issue on »Aspects of finance, instability, distribution and investment« with contributions by Fernando Cardim de Carvalho, Toichiro Asada, Daniel Detzer, Philip Arestis, Ana Rosa González and Óscar Dejuán, Peter Skott and Ben Zipperer, and Bernhard Schütz. This special issue has grown out of recent conferences of the Research Network Macroeconomics and Macroeconomic Policies (FMM). We would like to thank Matthias Mundt for his assistance in the editing process and the Hans Böckler Foundation for financial support for this publication.

The managing editors

Experten auf dem Gebiet der Geschichte des Post-Keynesianismus. Im Forum finden die Leser|innen außerdem einen Beitrag von Wolfgang Scherf über die Staatsverschuldung aus kreislauftheoretischer Sicht sowie einen Bericht von Dimitris Milonakis über die International Initiative for Promoting Political Economy (IIPPE). Im Abschnitt für akademische Beiträge findet sich ein Schwerpunkt zum Thema »Aspects of finance, instability, distribution and investment« mit Beiträgen von Fernando Cardim de Carvalho, Toichiro Asada, Daniel Detzer, Philip Arestis, Ana Rosa González und Óscar Dejuán, Peter Skott und Ben Zipperer, sowie Bernhard Schütz. Diese Aufsätze sind aus den jüngsten Konferenzen des Forschungsnetzwerks Makroökonomie und Makroökonomische Politik (FMM) hervorgegangen. Wir möchten uns bei Matthias Mundt für die Mithilfe bei der Erstellung des Hefts und bei der Hans-Böckler-Stiftung für die finanzielle Unterstützung der Veröffentlichung bedanken.

Die Redaktion